

全球化

GLOBALIZATION

2018 年 第 4 期 （总第 81 期）

CCIEE

主管 / 主办 | 中国国际经济交流中心

· 本刊专论 ·

中国特色减贫道路的探索历程和成效经验 程连升 刘学敏 (005)

· 国际经济 ·

我国外商投资“负面清单”管理实践的成效、问题与建议 何曼青 (021)

全球能源治理：中国贡献的路径 查道炯 (038)

世界经济加速增长积极因素与风险并存

——2017 年世界经济回顾及 2018 年展望 国家统计局释经组 (052)

新形势下中美关系的新定位 颜少君 (065)

· 宏观经济 ·

用主体功能区规划统领各类空间性规划

——推进“多规合一”可供选择的解决方案

黄 勇 周世锋 王 琳 倪 毅 (075)

公民科学素质的宏观影响因素研究 田 帆 戴 宏 (089)

· 产业发展 ·

推动我国软件园区创新发展 李 丽 李勇坚 (100)

• 新书推介 •

全面提升对外开放水平

——王晓红等著《新形势下中国对外开放战略研究》简介

书 讯 (114)

• 权威观点 •

国际权威机构观点综述

国家统计局国际统计信息中心 (118)

• 国际统计数据 •

世界经济主要指标

国家统计局国际统计信息中心 (124)



CONTENTS

The exploration course and effectiveness experience of poverty alleviation road	
with Chinese characteristics	<i>Cheng Liansheng and Liu Xuemin</i> (005)
The effectiveness, problems and suggestions of China’ s foreign investment	
“negative list” management practice	<i>He Manqing</i> (021)
Global energy governance: The path of China’ s contribution	<i>Zha Daojiong</i> (038)
The growth of the world economy is accompanied by positive factors and risks	
——A review of the world economy in 2017 and its outlook in 2018	
	<i>The economic explanation group of the National Bureau of Statistics of PRC</i> (052)
New orientation of Sino – US relations under the new situation	<i>Yan Shaojun</i> (065)
Using the main function area planning to lead all kinds of spatial planning	
——an alternative solution to promote the “multi – plan integration”	
	<i>Huang Young , Zhou Shifeng , Wang Lin and Ni Yi</i> (075)
A study on the macro – influential factors of citizen’ s scientific quality	
	<i>Tian Fan and Dai Hong</i> (089)
Promoting the innovation and development of China’ s software park	
	<i>Li Li and Li Yongjian</i> (100)
Opinions of International Authoritative Institutes	(118)
Main Indicators of World Economy	(124)